

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

THE SECRETARY-GENERAL

**MESSAGE TO PACIFIC REGIONAL SEMINAR
ON THE IMPLEMENTATION OF THE THIRD INTERNATIONAL DECADE
FOR THE ERADICATION OF COLONIALISM:
CURRENT REALITIES AND PROSPECTS**

Quito, 30 May – 1 June 2012

I am pleased to greet the participants in the 2012 Pacific regional seminar on decolonization held in the context of the United Nations Third International Decade for the Eradication of Colonialism.

I thank the Government and people of Ecuador for hosting this important event.

This seminar is intended to assess current realities and prospects, and explore how the Special Committee can advance the objectives of the United Nations in the area of decolonization.

Sixteen Non-Self-Governing Territories remain to be decolonized.

Dialogue among the Special Committee, the elected representatives of the Territories and the administering Powers is essential for progress.

I invite the Special Committee to promote genuine communication at all levels, formal and informal, in which interlocutors are genuinely listened to and heard, on a case-by-case-basis.

This seminar provides an opportunity towards that end.

I look forward to working with you to accelerate the process of decolonization wherever possible.

Please accept my best wishes for a productive gathering.

El Secretario General

--

Mensaje con motivo del Seminario regional del Pacífico sobre las actividades del Tercer Decenio Internacional para la Eliminación del Colonialismo: realidades y perspectivas actuales

Quito, 30 de mayo a 1 de junio de 2012

Me complace saludar los participantes en el Seminario regional del Pacífico sobre descolonización de 2012, que se celebra en el contexto del Tercer Decenio Internacional para la Eliminación del Colonialismo.

Agradezco al Gobierno y al pueblo del Ecuador que sean los anfitriones de este importante evento.

El presente seminario tiene por objeto evaluar las realidades y perspectivas actuales en materia de descolonización y analizar el modo en que el Comité Especial puede lograr avances respecto a los objetivos de las Naciones Unidas en este ámbito.

Todavía quedan por descolonizar 16 Territorios no autónomos.

El diálogo entre el Comité Especial, los representantes elegidos de dichos Territorios y las Potencias administradoras es esencial para poder lograr progresos.

Invito al Comité Especial a que fomente la comunicación genuina a todos los niveles, a través de contactos tanto oficiales como oficiosos en los que se escuche verdaderamente y caso por caso a los interlocutores.

Este seminario constituye un foro propicio para ello.

Espero con interés la oportunidad de colaborar con ustedes para acelerar el proceso de descolonización en la medida de lo posible.

Les deseo sinceramente que el seminario sea fructífero.